

EDİTÖRDEN

Kıymetli okurlar,

İlahiyat Tetkikleri Dergisi'nin 62. sayısıyla karşınızdayız. Dergimiz titiz editöryal süreçleriyle özgün yayınlar yapmaya devam etmektedir. İki yıl Dergipark dışında yayın yaptıktan sonra son iki sayımızı Dergipark üzerinden yayın kabul ederek sürdürdük. Bundan sonraki süreçte de Dergipark üzerinden makale kabulüne devam edeceğiz.

Yayın kurulumuzun aldığı karar gereği dergimiz 2025 yılından itibaren Nisan, Ağustos ve Aralık aylarında olmak üzere yılda 3 sayı olarak yayınlanacaktır. Makale başvuru sistemi yıl boyunca açık kalacak, değerlendirme süreci tamamlanan makaleler erken görünümde yayınlanacak ve en yakın sayıya atanacaktır.

ESCI'da taranmakta olan dergimizin kazanımları ve kazandırdıkları arttıkça makale başvurularında ciddi bir artış olmuştur. Yazarlarımıza göstermiş oldukları teveccüh için minnettarız. Sayı makale kotamız sınırlı olduğundan oldukça yoğun bir değerlendirme süreci yürütülmektedir. Bu durum editöryal ekibimiz için yoğun bir iş yükü olsa da içtenlikle çalıştığımızı ifade etmek isterim. İş yükünün artmasının bir sonucu olarak ekibimize yeni arkadaşlar katılmıştır. Halihazırda Prof. Dr. Reyhan Keleş'in baş editörlüğünde Prof. Dr. Hüsnü Aydeniz, Doç. Dr. Yakup Kızılkaya, Arş. Gör. Ahmet Karagöz, Arş. Gör. Nurun Nisa Bayram, Arş. Gör. Talha Özdemir ve Arş. Gör. Zeynep Keleşoğlu editör yardımcı olarak; Arş. Gör. Ahmet Polat, Arş. Gör. Muhammet Enes Güzel, Arş. Gör. Osman Akgündüz ve Arş. Gör. Semanur Gürbüz Tepeler ise tashih ekibinde görev almıştır. Özverili çalışmalarından dolayı kendilerine teşekkür ediyorum.

Dergimizin hedeflerinden biri uluslararası alanda tanınırlığını artırmaktır. Bu hedef doğrultusunda Almanya, Avusturya, Azerbaycan, Filistin, Irak, İngiltere, Kazakistan, Kırgızistan, Lübnan, Özbekistan'dan değerli akademisyenler Uluslararası Danışma Kurulumuzda görev almıştır. Kendilerine nazik kabulleri için teşekkür ediyorum. Bundan sonraki sayılarımızda Uluslararası Danışma Kurulumuzun da destekleriyle ülke dışından yayın almak istiyoruz.

Dergimizin yayın politikası problemi güçlü, alanında özgün ve bilimsel yöntemlerle kaleme alınmış orijinal makaleler yayınlamaktır. Bu nitelikleri taşımayan makaleler, ayrıca doktora dışında tezden üretilen, bildirilerden üretilerek hazırlanan ve İlahiyat alanı/kurumu dışından gönderilen makaleler değerlendirilmeye alınmayacaktır.

62. sayımızda 1'i kitap kritiği olmak üzere 14 araştırma makalesine yer verilmiştir. 2'si İngilizce ve 13'ü Türkçe olan makalelerimizin alan dağılımları şöyledir: 4 Din Psikolojisi, 3 Din Sosyolojisi, 3 Din Eğitimi, 1 Felsefe, 1 Kelam, 1 Tefsir ve 1 Hadis.

Bir sonraki sayımızda buluşmak üzere emeği geçen herkese teşekkür ederim.

Prof. Dr. Reyhan KELEŞ
Doç. Dr. Osman Nuri KARADAYI

FROM THE EDITOR

Dear Readers,

We are here with the 62nd issue of The Journal of İlahiyat Resources. Our journal continues to publish original publications with its meticulous editorial processes. After publishing externally to Dergipark for two years, we continued our last two issues by accepting publications through Dergipark. In the following period, we will continue to accept articles through Dergipark.

According to the decision taken by our editorial board, our journal will be published in 3 issues a year in April, August and December starting in 2025. The article submission system will remain open throughout the year, and the articles whose evaluation process is completed will be published in early view and assigned to the nearest issue.

As the achievements and benefits of our journal, which is indexed in ESCI, have increased, there has been a significant increase in article submissions. We are grateful to our authors for their kindness. Since our article quota for the issue is limited, a very intensive evaluation process is carried out. Although this is an intense workload for our editorial team, I would like to express that we work sincerely. As a result of the increased workload, new members have joined our team. Currently, under the editor-in-chief of Prof. Dr. Reyhan Keleş, Prof. Dr. Hüsnü Aydeniz, Assoc. Prof. Dr. Yakup Kızılkaya, Research Assist. Ahmet Karagöz, Research Assist. Nurun Nisa Bayram, Research Assist. Talha Özdemir and Research Assist. Zeynep Keleşoğlu as assistant editor; Research Assist. Ahmet Polat, Research Assist. Muhammet Enes Güzel, Research Assist. Osman Akgündüz and Research Assist. Semanur Gürbüz Tepeler took part in the proofreading team. I would like to thank them for their devoted work.

One of the goals of our journal is to increase its international recognition. In line with this goal, valuable academics from Germany, Austria, Azerbaijan, Palestine, Iraq, England, Kazakhstan, Kyrgyzstan, Lebanon, and Uzbekistan took part in our International Advisory Board. I would like to thank them for their kind acceptance. In our next issues, we would like to receive publications from outside the country with the support of our International Advisory Board.

The publication policy of our journal is to publish original articles with strong problematics, original in their field and written with scientific methods. Articles, which do not have these qualifications, as well as articles produced from theses other than doctoral dissertations, prepared from papers and sent from outside the field/institution of theology will not be evaluated.

In our 62nd issue, 14 research articles, including 1 book review, were included. The field distribution of our articles, 2 in English and 13 in Turkish, is as follows: 4 Psychology of Religion, 3 Sociology of Religion, 3 Religious Education, 1 Philosophy, 1 Theology, 1 Tafsir and 1 Hadith.

I would like to thank everyone who contributed to meet in our next issue.

Prof. Dr. Reyhan KELEŞ
Assoc. Prof. Dr. Osman Nuri KARADAYI

أعزائي القراء،

نرحب بكم في العدد 62 من مجلة دراسات الشريعة! تواصل مجلتنا نشر أبحاث متميزة بعد عملية تحرير دقيقة ومهنية. بعد أن نشرنا المجلة خارج Dergipark لمدة عامين، قررنا أن نواصل نشر الأعداد الأخيرة عبر Dergipark، وسوف نستمر في قبول المقالات عبر هذا النظام في المستقبل.

وفقًا لقرار لجنة النشر، سوف تصدر المجلة بدءًا من عام 2025 ثلاث مرات سنويًا، في أشهر نيسان (أبريل) وآب (أغسطس) وكانون الأول (ديسمبر). سيظل نظام تقديم المقالات مفتوحًا طوال العام، وسيتم نشر المقالات التي يتم تقييمها مبكرًا في الإصدارات المبدئية وسيتم نشرها في أقرب عدد ممكن.

بفضل الاستثمارات والإنجازات التي حققتها مجلتنا، والتي يتم فحصها الآن في قاعدة بيانات ESCI، شهدنا زيادة كبيرة في عدد المقالات المقدمة. نحن ممتنون للمؤلفين على تقديرهم وإقبالهم الكبير. نظرًا لوجود عدد محدود من المقالات التي يمكن نشرها في كل عدد، يتم العمل بجدية عالية من أجل تقييم المقالات. على الرغم من أن هذه العملية تشكل عبئًا إضافيًا على فريق التحرير، فإننا نعمل معًا بإخلاص في هذا المسعى. نتيجة لذلك، انضم أعضاء جدد إلى فريقنا لمواجهة زيادة العبء. حاليًا، تحت إشراف الأستاذة الدكتورة ریحان كيليش كرئيس، يساهم كل من الأستاذ الدكتور حسين أيدينيز، والأستاذ المشارك الدكتور يعقوب كيزلكايا، والباحثون المساعدون أحمد كاراغوز، ونورين نيسا بايرام، وطاله أوزدمير وزينب كيليش أوغلو في دور مساعدي التحرير. أما فريق التدقيق فيتكون من: أحمد بولات، ومحمود أنيس غوزيل، وأوزمان أكدنوز، وسيمانور غروبوز تيبليير. نشكرهم على جهودهم المخلصة.

أحد أهداف مجلتنا هو زيادة التعريف بها على المستوى الدولي. ولهذا الغرض، تعاوننا مع أكاديميين متميزين من دول مثل ألمانيا، والنمسا، وأذربيجان، وفلسطين، والعراق، والمملكة المتحدة، وكازاخستان، وقرغيزستان، ولبنان، وأوزبكستان في لجنة الاستشارات الدولية. نشكرهم على قبولهم الكريم. نهدف في الأعداد المقبلة إلى نشر مقالات من خارج البلاد بدعم من لجنة الاستشارات الدولية.

سياسة النشر في مجلتنا تركز على نشر المقالات الأصلية التي تتسم بموضوع قوي ومنهج علمي دقيق. لن يتم قبول المقالات التي لا تستوفي هذه المعايير، وكذلك المقالات التي تم إعدادها من أطروحات دكتوراه أو من أوراق مؤتمرات، أو المقالات التي تأتي من خارج مجال الشريعة.

في هذا العدد 62، تم نشر 14 مقالًا بحثيًا، بما في ذلك مراجعة كتاب واحدة. من بين هذه المقالات، هناك 2 باللغة الإنجليزية و13 باللغة التركية، وتوزيع المقالات حسب التخصصات كالتالي: 4 في علم نفس الدين، 3 في علم الاجتماع الديني، 3 في تعليم الدين، 1 في الفلسفة، 1 في علم الكلام، 1 في التفسير، و1 في الحديث.

أشكر كل من ساهم في هذا العدد وأطلع إلى لقاءكم في العدد القادم.

Prof. Dr. Reyhan KELEŞ

Doç. Dr. Osman Nuri KARADAYI